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   " שלח פרשת " 
 מאיר: - לאן פונים? / סיון רהב   - כשהמצב מבלבל  

מה עושים מול ייאוש? בפרשת השבוע, שני מרגלים בלבד לא נסחפו אחרי הפסימיות: יהושע וכלב.  
עשרה מרגלים ראו את הארץ ונבהלו. היו בה ענקים, ודברים שעל פניו נראו מאיימים מאוד. הם התייאשו  

"טוֹבָה הָאָרֶץ    מהחלום וחשבו שזו טעות להגיע לארץ ישראל. רק שניים העזו להתנגד לחשיבה הזו והכריזו: 
מְאֹד מְאֹד". היום אנחנו יודעים שהם צדקו. מאיפה הכוח להיות במיעוט ולהיות אופטימי? מהיכן שואבים  
 עוצמה כזו, כמו יהושע וכלב? הפרשה שולחת אותנו לשני כיוונים של תפילה וחיבור: אל העבר ואל העתיד. 

מסופר לנו  שבמהלך הביקור בארץ רק אחד מהמרגלים, כלב, הלך לקברי האבות והאימהות    - אל העבר  
שבמערת המכפלה. כלב התפלל על עצמו, וביקש שלא יקשיב להסתה של עשרת המרגלים, ולא יצטרף  
אל הרוב הסוחף. הוא ידע שאלוקים רוצה להכניס את העם לארץ וביקש להצליח לשמור על נאמנות  

נית. בזמנים של משבר, הוא לא הסתכל על כותרות העיתון של אותו היום ועל מה יכתבו  ועצמאות רוח 
 עליו שם, אלא על אברהם אבינו ושרה אימנו ומה הם יגידו עליו. 

המרגל השני שהיה במיעוט נקרא הושע. אבל משה רבנו הוסיף י' לשמו, הפך אותו ליהושע.    - אל העתיד  
 רש״י מסביר שהוא גם התפלל עליו: שאלוקים יושיע אותו מעצת המרגלים.  

 יש כוח לתפילה ולברכה כזו של צדיק. התפילה של משה התקיימה. 
לא פעם תוקפים אותנו חוסר ודאות, בלבול, מבוכה. כשיש אתגרים כאלה בהווה, החיבור לעבר ולעתיד  

 יכול לתת לנו פרופורציה וכוחות. הסיפור שלנו יותר חזק ונצחי ממה שנראה לפעמים. 
 
 
 
 

 נר זיכרון 

 

 תשל"ה סיון  כ"ד -ז"ל  משה כץ
 

 תשס"א סיון  כ"ד -ז"ל  חנה כהנא
 

 תשט"ז סיון  כ"ה - ז"ל   דני גורן 
 

 כ"ח סיון תשפ"ג  -ז"ל דבורה דויטש 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 שבת    זמני         
  

 19:19  שבת  הדלקת נרות 

 

 19:39    שבת מנחה וקבלת  

 

 20:31   השבת צאת 
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  ג -הלכות בשר בחלב  -פינת ההלכה 

 "פרווה שבושל בסיר בשרי, האם ניתן לאוכלו עם חלבי?..."

את ההשאלה שבכותרת, נשאלתי פעמים רבות, הפעם, במסגרת הלימוד בהלכות בשר  
את  וחלב, נעסוק נ בהרחבה,  "פרווה באר  בדין  ההלכתי  תבשיל פרווה    ": הרקע 

לאוכלו עם המין השני, כגון: תפוח אדמה או    ודאי שאסורבשר או חלב,    עםשהתבשל  
חלב או אפילו בארוחה חלבית.    עםמרק בשר, אסור לאוכלם    עםביצה שהתבשלו  

בשר    שלא בושל עםלעומת זאת, שאלה מצויה מאוד היא, מה דינו של מאכל פרווה,  
בשרי או חלבי, ומעוניינים לאוכלו עם המין השני. דוגמא:  בכלי  או חלב ממש, אלא  

האם מותר להגיש אותם    -דגים, תפוחי אדמה, אורז וכדומה שהתבשלו בסיר בשרי  
האם מותר לאכול אותם   -בארוחה חלבית? במקרה ונתיר לאוכלם בארוחה חלבית  

 עם חלב ממש, או רק במסגרת הארוחה החלבית אך לא בתערובת עם חלב?  
 

)שהונחו כשהם    שעלו בקערה: "איתמר, דגים  )בבלי, חולין קיא,ב(בגמרא  יסוד הדיון מצוי בסוגיה קצרה  
רב אמר: אסור לאכלן בכותח )עם מאכל חלבי(, ושמואל אמר: מותר לאכלן    -חמים בקערה בשרית(  
נותן טעם בר נותן טעם הוא". במסקנת    -נותן טעם הוא; ושמואל אמר מותר   -בכותח. רב אמר אסור 

  -הראשונים נחלקו בשאלה ]הסוגיה פוסק אביי כדעת שמואל, שדגים שעלו בקערה מותר לאוכלם בכותח. 
נתבשלו  אז מותר לאוכלם עם חלב, אך אם    -'עלו בקערה'    -בצלחת בשרית    הונחוהאם יש לדייק מדברי הגמרא שדווקא אם  

בכלי בשרי  נצלו או   נתבשלולו לדעת שמואל, או שגם אם בכלי בשרי דינם כבשר ממש ואסור לאוכלם עם חלב אפי נצלואו 
   [.מותר לאוכלם עם חלב, והביטוי 'עלו' הוא רק דוגמא בלבד

 

 הלכה למעשה: 
 

עדות   .א ערוך:מנהג  השולחן  פי  על  ביצים    המזרח  דגים,  אדמה,  תפוחי  )כגון:  פרווה  אוכל 
'בן יומו'  וכדומה(, שהתבשלו או נאפו בכלי בשרי,   )דהיינו, שבישלו בו בשר  אפילו אם היה 

  בכליםגבינה ושאר מוצרי חלב, ובוודאי שמותר לאוכלם    עםמותרים באכילה  באותו היום(,  
מהתבשיל    נקי ללא שאריותהיה  שבו בושל המאכל,    שהכלי הבשריבתנאי  כל זאת    חלביים.
)אם מדובר במאכל חריף )אין המדובר בתבשיל שהוסיפו לו מעט תבלין חריף, אלא הבשרי.  

כשיש בו חריפות רבה(, גם למנהג הספרדים אין לאכול אותו עם המין השני. אך אם הכלי  
 ין השני( שהתבשלו או נאפו בו לא היה בן יומו, מותר לאוכלו עם המ

 :   לפי מנהג אשכנז, המבוסס על דברי הרמ''אב. 

, אך מותר לאוכלו בכלים  חלב  עםלאוכלו    אסור  -בשרי  בכלי בן יומו    התבשלמאכל פרווה ש •
ואין צריך להמתין כפי שממתינים בין בשר    מאכלים חלביים  אחריומותר לאכול  חלביים וכן  

מאכל סתמי שבושל בכלי חלבי, מותר להגישו בארוחה בשרית    –לחלב, וכן הדין במקרה הפוך  
 ובכלים בשריים, ובתנאי שלא יאכלו אותו עם הבשר עצמו ולהפך. 

בו לאחר הבישול, אף    רק הונחאם המאכל לא התבשל או נצלה בכלי הבשרי או החלבי, אלא   •
 שהיה חם, מותר לאוכלו עם המין השני. 

מותר לאוכלו גם עם המין השני    -בשרי או חלבי    שאינו בן יומומאכל פרווה שהתבשל בכלי   •
 בין קר ובין חם.   ממש,

יש להימנע לכתחילה מן המצב גם באופן שמותר לאכול את המאכל בארוחה של המין השני,  •
עם  לאוכלו  מתכוונים  אם  יומו  בן  בשרי  בכלי  חם  סתמי  מאכל  להניח  שאין  דהיינו,  הזה, 

בשרי     חלב. בכלי  סתמי  מאכל  לבשל  שלא  שהחמירו  כאשר  ויש  יומו,  בן  שאינו  אפילו 
אולם אם בישלו את המאכל לצורך ארוחה בשרית, מותר לאכול     מתכוונים לאוכלו עם חלב.

את השארית בארוחה חלבית, על פי התנאים דלעיל. כמו כן, אם אין לו סיר פרווה או חלבי  
יומו, אף שהמאכל מיועד   מתאים לצורך הבישול, הוא יכול להשתמש בכלי בשרי שאינו בן 

 להיאכל עם חלב.

 

 . מיכאלברכת שבת שלום ומבורך. 
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 מהנעשה בתרבות 

 

 ביום חמישי חגגנו את פתיחת עונת הרחצה בכיף גדול יחד. 
 

 מפינוקים מתוקים, עמדת קפה קר וארטיקים.  ו נהנינ
 

 תודה רבה לכל מי שהתנדב לעזור להקים לתפעל ולפרק את האירוע.  
 

 פרלשטיין  , חיים אוזן, אריאלבוכהלטר , אבי רותם ביניהם לנוער היקר שלנו, לפרידה
   - וליאור הילמן. תודה רבה לצוות האלוף שבלעדיו לא היה אירוע מוצלח שכזה

 מוריה פרשטנד, שרי מלמד, הדר שגיא, נירית הילמן ואורטל רביד. 
 

 -  האירועים הבאים עלינו
   .הצוות מלא ובראשו קרן טויטו. )מוזמנות לפנות להצעות ורעיונות( - ערב נשים

 . וערב גברים ובראשו יובל תורן. )נשמח לעוד מתנדבים להרמת הערב(
 . נשמח לשמוע רעיונות, הארות והערות בונות לאירועים הבאים

 שמיר, ערן, בטי והדר.   - צוות תרבות
 

   - סיכום מסיבת פתיחת הבריכה
 במסיבת פתיחת הבריכה בקיבוץ, נהנינו מאירוע מקסים מלא בשמחה ופעילות.  

מחברה נעימה   -נהנו ממתנפחים מדהימים, מוזיקה טובה, נשנושים טעימים והכי חשוב 
 של אנשים טובים. 

 אם יש לכם תובנות, הערות או הארות כלשהן נשמח לשמוע.  
לידיעתכם, המתנפחים שהיו במים, הכוללים גלגלים ומזרונים, זמינים לשימוש הציבור 

ונמצאים בחדר שמימין למלתחות. מי שלוקח את המתנפחים מתבקש להוריד מהם את  
 האוויר )לפחות את הרוב( ולהחזירם למקומם בתום השימוש.

 תודה לכל מי שהגיע ותרם להצלחת האירוע! 
 .הדר שגיא, נירית הילמן, מוריה פרשטנד, שרי מלמד ואורטל רביד
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 ערב גברים בבריכה 
 

 (, יתקיים ערב הגברים המסורתי בבריכה.18.7ביום חמישי, י"ב בתמוז )
 

 משחקי חברה, שחייה לילית ועוד... -בתכנית  כל החברים/תושבים מוזמנים!
 

 המבורגר ובירה מהחבית.  -בתפריט 
 

הוואטסאפ על מנת שנוכל להתארגן, יש להירשם מראש בקישור שנשלח בקבוצות 
   וקהילנט.

 מי שלא מסתדר עם הרישום, יכול לשלוח הודעה לאחד מהמארגנים. 
 

 כפיר ארביב, ליאור הילמן ויובל תורן.        ניפגש           

 
 
 
 
 

 + 60מועדת  
 

בבית דורות,    20:30, בשעה 2/7/2024ביום שני הקרוב, כ״ו סיון,  -  מדע פורנסי 

מעל עשר שנים, כסגן ראש מעבדות המשטרה של  נארח דמות מיוחדת אשר כיהנה 

הפורנסיות הכי גדולות ועסוקות   אחת המעבדות, NYPDה  -משטרת העיר ניו יורק 

נשמע ממקור ראשון על עולם הזיהוי הפלילי וכיצד הוא נותן מענה במלחמה   ״ב.בארה

 בפשיעה וטרור. 

 ההרצאה מיועדת לכל הקהילה, כולם מוזמנים. 

     .אורן  שבת שלום,    
 
 
 
 

    ענף הבגד
 מגיעים למכבסה המון בגדים לא מסומנים.  -  בגדים לא מסומנים

 הבגדים נמצאים על השולחן במחסן. 
  נא להגיע בשעות הפתיחה ולראות אם יש בגד ששייך לכם.

 חודש הבגדים יועברו לארגון צדקה. לאחר 
 

שקיות גדולות עם   4לאחר חנוכה אספנו  - בבקשה לסמן את הבגדים בצורה ברורה
      שקיות גדולות עם בגדים לא מסומנים. 8בגדים לא מסומנים. ולאחר פסח אספנו 

 

  מעניין...הבגדים לא שייכים לאף אחד. 
  יורד/נופל בכביסה )יכול לקרות(. נכון, יש בגדים שבהם המספר  

  הרבה פעמים מגיעים בגדים עם מספר תווית, פשוט מחקו את המספר. 
  נוח לזרוק למכבסה שהם ישברו את הראש. למה ? כי אני לא צריך את הבגד.

בגד חדש אפשר לתת ל "בוטיק אולגה" בשלוחות. בגד אחר שלא רוצים אפשר לשים  
  במיכל מיחזור בגדים בשלוחות.

  

  - יש אפשרות נוספת להעביר לארגון צדקה בבית שאן )חנות יד שניה בבית שאן  
 (. 054-5950996 - רחל 

 אני פונה ומבקשת לא לזרוק בגדים שאתם לא צריכים לכביסה. 
 אנחנו נותנים שירותי כביסה.  אנחנו לא מחסן לאיסוף בגדים.

 קחו את הדברים לתשומת ליבכם. 
 

 . נורה   -מצפה לשיתוף פעולה 
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 סיכום שנה / תמיר יעיש   -מכינת העמ"ק 
 

בשעה טובה ומרגשת סיימו החניכים את שנת המכינה, בשבת שעברה נערכה סעודה  
 שלישית עם הקהילה ובה הרב מיכאל נשא דברי פרידה בשם הקהילה.  

מובאים   )דבריו  החניכים  פרידה בשם  מילות  מהמכינה, אמר מספר  חניך  עידו,  בנוסף, 
 בהמשך(. 

כך לא שגרתית הזו, שבה שהתה בקיבוץ  -אז לאחר שהסתיימה השנה הראשונה והכל
 - המכינה, זה הזמן לסכם את פעילותם יחד עם הקהילה

 

כזכור, בשנה שעברה, לאחר שיח בין הנהלת הקיבוץ להנהלת המכינה, הנושא הובא לדיון  
ציבורי שלאחריו התבצעה הצבעה באסיפה ובה נבחר על ידי הציבור להביא את המכינה  

השנה, כפי שסוכם, הוקם צוות היגוי משותף לצוות המכינה  . בתחילת  70%ברוב של מעל  
ולקיבוץ ובסופו של תהליך יצאו עם תכנית עבודה ומטרות לקשר מיטבי בין שני הצדדים. 
פרצה  כידוע  אז  אבל  בקהילה.  בשבוע  יום  של  התנדבויות  ימי  לייצר  הייתה  המטרה 

 -   לכל שאר השנההמלחמה ולכן אחלק את הקשר מול הקהילה לזמן תחילת המלחמה ו 
 

 קשר מול הקהילה בתחילת המלחמה: 
לאור עזיבת העובדים הזרים ומיעוט "ידיים עובדות" בעקבות פריצת המלחמה,    -   גזר שלוחות 

 חניכים התנדבו ב"גזר שלוחות" לסייע בחוסר כוח האדם במשך מספר שבועות.   10- כ 
בעקבות המלחמה וכתוצאה ממחסור בעובדות קבועות, התנדבו חניכי המכינה   -  גיל הרך

לסייע במסגרות הגיל הרך במהלך השבועות הראשונים של המלחמה, למעשה סיוע זה  
 אפשר את הפעלת מערכת הגיל הרך בשבועות הראשונים למלחמה. 

צח"י  בניקוי    -   צוות  המכינה  חניכי  התנדבו  מוגנים,  במרחבים  הציבורי  הצורך  לאור 
 המקלטים והכנתם לזמן חירום. 

המגויסים   הקיבוץ,    - משפחות  של  הצעירה  בשכבה  הגברים  מרבית  גיוס  נרתמו עקב 
החניכים וליוו, כל צמד חניכים, משפחת מגויס אחת, ובמשך פעמיים בשבוע בשעות אחר  

 הצהריים סייעו ועזרו בכל מה שניתן למשפחות. 
במטרה להפיג את בדידותם של וותיקי הקיבוץ בתקופה מאתגרת    -  מפגשים עם וותיקים

 כך, התנדבו מספר חניכים להיפגש בשעות אחר הצהריים למפגש יחד עם הוותיקים. -כל
השנה: במהלך  הקהילה  מול  בין    קשר  רבות  משותפות  פעילויות  נערכו  השנה  במהלך 

המכינה לקהילה: שיפוץ "דרך יאיר", בניית סוכות יחד עם הנוער לוותיקים, הפנינג חנוכה  
לקהילה, חגיגות ט"ו בשבט בבית דורות, הפנינג ט"ו בשבט בשיתוף פעולה עם ועדת תרבות,  

פורים,   הפנינג  צדקה,  בשוק  השתתפות  הטובים,  המעשים  משפחות,  יום  כדורסל  טורניר 
השתתפות בטקס יום השואה, תערוכה והרצאה בעניין יום השואה, עזרה וסיוע בחג המשק,  
ארוחת שבת משותפת עם משפחות חברי הקיבוץ ועוד. בנוסף, הקימו החניכים בחורשה  

ים יום בשבוע בגיל הרך וגם  פרגולה ונדנדת עץ לשימוש כלל הציבור. כמו כן,  התנדבו החניכ 
אברמל  עם  הקיבוץ  במוזיאון  וסיור  מיכאל  הרב  עם  שיחות  כגון:  מהקיבוץ  דמויות  ה  ' פגשו 

השנה הזו אמנם הייתה שנת מלחמה ואינה הייתה שגרתית )בלשון המעטה...(, בנוסף,  שכטר.  
אותי(  )כולל  הצוות  למצוא   רוב  היה  ונדרש  למילואים  ניכר  גויס  זאת,  עם  אך  חלופי,  צוות 

שהמכינה הייתה שותפה בחיי הקהילה היכן שניתן היה, החניכים הצעירים מילאו את המדרכות  
   בחיות, שמחה ועשייה, ואני מקווה ששני הצדדים הרוויחו. 

לפני מספר שבועות ישבנו יחד עם המזכירות בכדי לסכם את השנה, נאמרו מילים טובות 
על הקשר המיטבי עם הקהילה ועוד יותר בזמן מלחמה, כמו כן גם צוינו האירועים החריגים 

 שמירת שבת בפרהסיה וענייני קוד הלבוש. - שקרו 
אנו נסיק מסקנות יחד עם צוות ההיגוי ונפעל באופן המיטבי    -  בעניין האירועים החריגים

ולא  כאן  נוכחים  להיות  נוכל  שגם  )ובתקווה  בהמשך  אלו  אירועים  של  למניעה  ביותר 
 במלחמה וממילא הדברים מן הסתם יהיו מעט שונים(.

אישית מרגיש   -  ובנימה  שאני  הוא  המכינה  של  הסיום  בטקס  שאמרתי  הדברים  אחד 
שאנחנו, אנשי המילואים, נושאים איתנו קריאה לעמוד בסיסמה "יחד ננצח", שהיא איננה 
סטיקר שחוק אלא צורך קיומי, שהרי במילואים הפירוד אינו מורגש, אין שוני בין החבר  

ש וחללים  פצועים  אותם  וגם  הדתי,  למתנחל  לא  החילוני  הקרב  משדה  מחלצים  אנו 
 מקוטלגים כימין או שמאל. 
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שבו   הזה  שהמעשה  מאמין  שבו    45אני  כזה  משמעותי  מסע  עוברים  וחניכות  חניכים 
כך לראות בטקס  -שותפה הקהילה הוא תרומה משמעותית, ערכית ולאומית. היה מרגש כל

הסיום רבים מחברי הקהילה שהגיעו להיפרד מהחניכים: היו שם ילדים קטנים, משפחות  
שכבות האוכלוסייה. חולקו מתנות מצד ההורים מגויסים, חברים וותיקים, ולמעשה את כל  

למשפחות המאמצות ומתנות מצד החניכים למשפחות. בסיום הטקס התאספו החניכים  
 כך.-במעגל ושרו "אחינו כל בית ישראל..." סיום מרגש וראוי לשנה מיוחדת כל

ההיגוי  לצוות  להודות  רוצה  גלעד   -  אני  ואבישג  שכטר  רותם  חייקין,  נילי  ליס,  ערן 
המקשרת )שגם דבריה בשם הקהילה מובאים(, שעל אף השנה המורכבת סייעו ותרמו  

 מאוד להצלחת השנה. 
  ."קיץ בקיבוץ"על המבנים והעברנו אותם ל ו הזדכינהשבוע  ,בנוסף

  .לדבורה וקני  -ה רבה חמאחלים הצל
 . חיילנו, חזרה של כל החטופים וימים שקטים ורגועיםבתקווה לשובם בשלום של 

 
 

 בשם הקהילה   - דברים שאמרה אבישג גלעד בטקס הסיום
 

 ערב טוב, הורים, אנשי צוות וחניכים יקרים.
 

 של....מי זאת?  התלחשויותאז אני אתחיל בלהציג את עצמי כדי למנוע את 
 מה תפקידה? וכו' כי גם לי זה קורה. 

 

ילדים:   3שנה, אמא גאה ל    20שלי כבר מעל    תאז אני אבישג, גאה לקרוא לשלוחות הבי 
 נויה שסיימה י'ב, יגל שסיים י' ועלמה שסיימה ח' ואני המקשרת מטעם הקיבוץ.

 

ה לקיבוץ, 'הרעיון היה איך אנחנו מחברים את החבר ,בתחילת השנה שתמיר ואני דיברנו 
אך כפי שכולכם יודעים לאחר החגים  ...דרך אילו פעילויות, אירועים, ארוחות שבת ועוד

 הקלפים נטרפו ובשביעי באוקטובר חיי כולנו השתנו. 
כאשר המכינה החליטה שהמסגרת ממשיכה, חשבנו איך אנחנו מגייסים את החברה וזה  
ממש היה גיוס. כמו הרבה מהמדינה גם פה אצלנו גוייסו לא מעט אנשים, רובם אבות 

 למשפחות צעירות ובעזרת המדריכים עשינו חיבורים. 
 לכל משפחה חיברנו שני חבר'ה, פעמיים בשבוע הם באו והיו שעה עם הילדים. 

 מהות.  י כמה אוויר לנשימה זה נתן לא
 ה קפצו למשפחות בסופי ובמהלך השבוע.  'טובים עד כדי כך שהחברהחיבורים היו כל כך  

כמובן שהרצון שלהם היה לתת עוד ועוד ולא רק למשפחות הצעירות, ומתוך כך נולדו מגוון  
אירועים שהם הרימו בין אם זה הדלקת נר ראשון של חנוכה עם הפעלות לילדים שהשיא 

 היה טפטופי נרות שגם ההורים נהנו מכך, כי בשבילם זו הייתה נוסטלגיה.  
כמובן שכולם בסוף רקדו ושרו והיה נהדר, ובין אם זה באירועים בהם הם לקחו חלק כמו  

 ו בשבט, שוק צדקה המסורתי בהם החברה הפעילו תחנות.  "ט
היו חיבורים גם לחברים הוותיקים בין אם זה בחברה או בעזרה שהחבר היה זקוק לה  

 בגינה או בכל דבר אחר. 
ה בארוחות שבת אצל משפחות  'זה אירוח החברכפי שאמרתי אחד הדברים שמאוד רצינו  

פה בקיבוץ, לצערנו זה לא יצא כפי שתכננו, אך שבת אחת הצלחנו לקיים והתגובות היו  
 משפחה שאיתה דיברתי נהנתה מהחוויה. ו נהדרות. כל משפחה 

בשבת האחרונה החבר'ה ארגנו סיום מתוק בקיר ירושלים וזו הייתה הזדמנות לחברים  
 לבוא, להגיד תודה ולהיפרד.

 

 אז אני רוצה לסיים ולהגיד לכולכם תודה. 
 תודה על הרצון והעשייה. הוספתם רוח צעירה נוספת לקיבוץ.

 לקראת דרככם החדשה אברך אתכם ואומר: 
 "יברככם ה' וישמרכם"

 "יאר ה' פניו אליכם ויחונכם" 
 "ישא ה' פניו אליכם וישם לכם שלום". 

 בהצלחה. 
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 עידו, חניך במכינה  /דברי פרידה 
 

 דברי פרידה מקהילת שלוחות היקרה 
 

 ,שלום לכולם
 

מקריית שמונה ועד   - למכינה מכל רחבי הארץ הגענו חניך במכינת העמק,  ,אני עידו 
 הערבה.   

אנחנו רוצים להודות לכל חברי הקיבוץ שקיבלו אותנו  ,קיבוץ שלוחותב ואחרי השנה הזו 
 . בזרועות פתוחות

 על שיתוף הפעולה באירועים מרכזיים כמו חנוכה, ט״ו בשבט, שוק צדקה וחג המשק.  
 

להיות עם הילדים והמבוגרים בקיבוץ בתחילת המלחמה ובכך להעמיק את   מאוד שמחנו 
 הקשר בינינו לקיבוץ.  

על הכל ומקווים עוד להתראות ובעזרת ה׳ שהקשר בין   לכם קהילה יקרה תודה רבה
   המכינה לקיבוץ ישמר וימשך לשנים הבאות.

 . עידו בנדר מרחובות, בשם כל חניכי המכינה
 
 
 

 בשם משפחות המגוייסים   - הדס סעאת
 

 מכינת העמק ומה היא הייתה עבורנו, המשפחות המגוייסות:
 

והיה צריך משהו שהוא קצת שפוי ובטוח,  בתחילת המלחמה שהכל לא היה ברור, 
 הצמידו לכל משפחה מכיניסט או שתיים שבאו לעזרה פעמיים בשבוע בבית. 

 

החבר'ה הצעירים האלה שהיו עם הרבה מוטיבציה לעזור במה שצריך הפכו להיות 
חברים טובים של הילדים שלנו, שאפשר היה לסמוך עליהם שהם איתם, ולדעת שרגע  

 ורר, לסדר את הבית ולנשום.  ו אפשר להתא
 תמיד באו עם חיוך, ורצון לתת מעצמם. מדהימים. 

 

לאורך השנה פגשנו אותם בשבילי הקיבוץ, באירועים ואת חלקם גם פגשנו בגנים או 
 בבתי ספר שבסביבה. 

זכינו בקבוצה של חבר'ה איכותיים וטובים שהיו סקרנים להכיר את הקיבוץ, את הערכים 
 לא מכירים מהבית שממנו הגיעו.   חלקםהחיים הדתי שוגם את אורח 

 מאחלים להם בהצלחה בכל אשר הם יעשו!! 
 
 
 
 

 

 קלפי  
 

ר ועדת ביקורת " אישור בחירת משה עמית ליו   

 08:00שעה:      23.06.24התחלת הצעה:   

 20:00שעה:     24.06.2024סיום הצבעה:  

 210מספר בעלי זכות ההצבעה:   

 84מספר משתתפים בפועל:  

 38%אחוז המשתתפים:  
 . בחירת משה עמית ליו"ר ועדת ביקורת עברה ברוב הנדרש

 צוות קלפי.   -שבת שלום             
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 מהמרפאה 
 

 30.6  - 1-5.7 - שעות פתיחת המרפאה בשבוע של
                                                                                            

 האינטרנט דרך   -רישום תור לרופא :להזכירכם
 

בהרצאה נדבר על תסמיני גיל המעבר   - הנכן מוזמנות להרצאה בנושא גיל המעבר
ועל הדרכים להתמודד איתם, לרבות  (ועודגלי חום, שינויים במצב הרוח ) השונים

 .  בבית דורות ,20:30בשעה כ"ד סיון  30.6יום ראשון  שינויים באורח החיים.
 . 054-6746405חגית וקסמן: : הרשמה

 חגית ו.   -בת שלום ש         
 
 
 
 

 אין מחר...   - אם אין עבר    -   מן הארכיון 
 

 שביניהן...   החבר / תקצוב והאדם   , על הפרטות
מאיר  - הנוגע בכל תחומי חיינו, הגיע אלי מכתבה של עדה בן   , בימים אלה של שלהי תהליך ההפרטה 

 : מדבר בעד עצמו המאיר  . המכתב נשלח לבת שבע לרנר ותוכנו  14.9.03ז"ל מתאריך  
 שבע שלום וברכה-"בת

חשמל היו מרשימים ובלט במיוחד ההבדל בין הפרטה לעומת  הדברייך באסיפה בנושא הפרטת 
 תקצוב.  –הקצבה, קרי  

 והתשובה:  חשמל הוא גם בעיניי צורך השעה. השאלה היא באיזו נקודה אינני מסכימה איתך,תקצוב 
 ומדוע?  .אין לפצות את החוסך/החסכן. יש כן לחייב את הבזבזן לדעתי 

 הקיבוץ מבוסס על הרבה עקרונות. למשל:
 הצנע לכת. . א
 עבודה עצמית בכל התחומים. .ב
 הוא הכבוד והאחריות האישית. אין פיצוי כספי למי שעובד יותר, הפיצוי  .ג
 קופה משותפת להכנסות ולהוצאות.  .ד
 פירושו ליידע את הציבור כדי שיוכל להחליט החלטות נכונות.  – ניהול דמוקרטי  .ה

 עובדת או נכשלת. השיטה . התנהגותו קובעת אם האדםבמרכז כל הסעיפים הללו עומד 
 איתו אין לי ויכוח, כי אין בסיס משותף.  – "עבר זמנו בטל קורבנו"  –מי שחושב שהקיבוץ  

מי שחושב, כמוני, שהקיבוץ הוא אחת התרומות הגדולות ביותר למדינת ישראל, לבניין הארץ  
 צריך לדעת,   –מי שחושב כך   –וליצירת יהודי חדש, נקי מנגעי הגלות )בצע כסף, למשל( 

 שרק התמודדות עם האדם, החבר, תציל את הקיבוץ מכיליון. 
להשתלט עלינו, נגיע מהר מאוד לשיטה השולטת כיום בארץ ובעולם, של עשירים  אם ניתן לחבר 

 תקצוב חשמל:  -נחזור לנושא בו פתחתי  ועניים.
 לילד קטן נותנים לפעמים סוכריה כדי שיכין שיעורי בית או ימלא תפקיד מסויים שהטלנו עליו.

 אדם מבוגר צריך לחנך את עצמו לנהוג לפי כללי הצניעות והערכים שקבענו לעצמנו.  
זה קשה. זה דורש מוסדות חזקים שמוכנים להתמודד עם החבר ומעל הכל זה דורש מכל אחד  

 שעה עם המטרות הנעלות שקבענו לעצמנו, להיות חלוצים- יום, שעה-מאיתנו התמודדות יום
 מאיר" -בידידות, עדה בן    שהולכים לפני העם. המדינה זקוקה לנו. חומר למחשבה.

 

 חזון.  אשת  אישה יקרה, בהירת מחשבה ו מאיר ז"ל, - עדה בן 
   .לבת שבע ולרעיה התוד

 . שבת שלום ובשורות טובות, רותי פרס
 
 

 
 קבלת רופא  קבלת אחות  בדיקות דם 

 קבלת קהל 
 מזכירה 

 טיפת חלב 

  א'
:3031-:0021  

15:30-14:30  
 8:00-9:00  

  8:00-9:00 12:30-13:00 13:00-15:00  ב'

 ג'
7:00-8:10 8:30-10:30   

7:30-11:30 
 )בתאום עם אורה(

 ד'
7:30-8:10   

10:00-12:30 
13:00-17:00 

13:30-16:00   

  8:00-9:00  8:30-10:30 7:00-8:10 ה'

  8:00-9:00 8:30-10:30 8:30-12:30  ו'
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 משולחנה של מרכזת המשק  
 

 רוח קיץ   -אור הקיץ  -קיץ " 
 בחוצות וגם בבית   -קיץ 

 קיץ של תכלת  
 עם שמש הוללת  

 וריח מדבר  
 קיץ בלי סוף  

 עם תפילה  -מתמשך על החוף 
 " / רימונה די נור. לקיץ הבא

 

ימים למלחמה, לחטופות ולחטופים  בעזה, למפונים, לתושבי הצפון,    265כבר 
ן "שגרה" שכזו ורק הקיץ שהתנפל עלינו  ילשכול לפצועים ולכאב. ונדמה שאנו במ 

      במלוא כוחו, חומו ועוצמתו מזכיר לנו ששום דבר כאן לא נורמלי  

 עם תקווה בלב ותפילה על השפתיים אנו ממשיכים לנוע באמונה שהטוב עוד יגיע.  
 

כזכור אנו נמצאים בשותפות עם הוד עציון, התחלת השותפות מתבצעת בהדרגתיות    -   הודים 
לשותפות.  ובתחילת החודש שיווקנו את המדגר האחרון שלנו. וכעת כל המדגרים שייכים 

אבינועם ישראלי )חבר כפר עציון( מלווה את השותפות מטעם הוד עציון ואנו עסוקים 
באיתור וגיוס מנהל לענף במטרה לייצבו ולקדמו )ארז טיקוצ'נסקי ממשיך לנהל את הענף 

 עד למציאת המחליף( ובהתמודדות עם אתגר החום שהקדים השנה. 
 הצוות תוגבר בעובד זר מתאילנד.   ,בנוסף 

 

את קטיף תירס האביב סיימנו לפני  -)איחוד של ענף המטע והגד"ש(   חקלאות צמחית
כחודש עם תוצאות טובות בשני הזנים. גם קטיף העגבניות לתעשייה בחלקה בשפעה  

הסתיים שאיכות היבול הייתה טובה ואנו בעיצומו של קטיף העגבניות בשטח הבית 
 שלצערנו זן אחד נפגע כתוצאה מהחום הכבד.  

לפני כשתי עונות אזור רמת צבאים חובר למי קולחין שמגיעים מנחל יגור בימים אלו אנו  
נערכים להכנסת תשתיות לציוד המטרה דבר שיאפשר לנו להגדיל את סוגי הגידולים 

 )עד כה יכלנו להשתמש בגידולים המותאמים לטפטוף בלבד(.
 שתילים נוספים.   7000  גם את חלקת ההדסים הגדלנו עם שתילה של כ

עובדי המטע מרוכזים בקטיף הלולבים )שהחל בחודש פברואר( וגם בית האריזה עובד  
 במתכונת כמעט מלאה ואנו נערכים לעונת השיא המתקרבת.   

ארז טיקוצ'נסקי נכנס בהדרגה )עד למציאת מחליף בהודים( לענף כמגדל תפעולי של  
 החקלאות הצמחית ובנוסף הצטרפו לצוות שני עובדים זרים מתאילנד.  

 במקביל אנו בבניה של הנהלה לענף.  
 

אנו נמצאים בתקופה של מחסור בדגים טריים בכל הארץ ובפרט בחברת  - מדגה
צוות המדגה עושה מאמצים גדולים לספק דגים מעבר  . השיווק שלנו )שאנו שותפים בה(

קיבלנו את מענק התמיכה הישירה ממשרד  בנוסף, למכסה שלנו ולהנות ממחירי השוק. 
.  2023מיליון ₪, המענק ניתן בהתאם לתוצאות השיווק של   1.6החקלאות בסך  

. ארגון מגדלי דגים עושה מאמצים 2026התמיכה הישירה מובטחת להימשך עד לשנת 
גדולים מול משרד החקלאות והאוצר להמשיך את התמיכה במתכונת כזו או אחרת, אבל  

 , אין הבטחה ברורה ממשרדי הממשלה שהתמיכה תימשך ואנו נערכים לכך.נכון להיום
 

 הביצועים הכלכליים של הרבעון הראשון היו טובים, עם זאת וירוס הקורנה    -רפת 
כמו גם  ,)זן שונה מזה של בני אדם אין מה לדאוג( שתקף את הפרות לפני חודשיים

החום הכבד שהקדים מאתגר אותנו ותפוקת החלב ברבעון השני של השנה פחתה  
 וצפויה לפחות גם ברבעון הבא )בד"כ בקיץ תפוקת החלב פוחתת(.  

צוות הרפת פועל לילות כימים הן במישור בריאות העדר והן במישור שיפור המרחב 
   הפיזי לשפר את תנובת החלב ובריאות העדר.

  בימים אלו אנו מחליפים את גג המכון בגג חדש ומבודד )חלק מתוכנית השקעות השנתית(. 
 במקביל אנו ממשיכים בעבודה על תוכנית לחידוש הסככות במרכז מזון. 
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את ההכנות וההתרגשות אפשר כבר להרגיש בשטח. ואטוטו גם  - "קיץ בקיבוץ "
 השבילים והמרחבים יוליכו את הקול.   

אכן מדובר במחנה קטן   ,מחו"ל 22 -  חניכים מתוכם כ 125 -  השנה יגיעו אלינו אי"ה כ
היא הצבעת אמון  שההרשמה למחנה בעת הזו אבל אין ספק  ,)יחסית לשנים עברו(

 כות.ים בדבורה וקני ובצוות המחנה.  י גדולה של משפחות החנ
  50 -כ  ההדרכה וימי ההכנה הצוות ימנ ן בשבוע הבא יגיעו אלינו המדריכים לסמינריו 

 מדריכים, ראשי עדה, צוותי ספורט וטכני ומעבירי פעילויות. 
 . 25.7-7.8והמחזור השני בין  4-22.7המחזור הראשון יתקיים בין התאריכים 

התוכנית השנה הותאמה למצב ונעשו בה שינויים: רוב הטיולים והיציאות יהיו למסלולים 
 ואתרים באזור. 

 מסע )בוגרי כיתה ט'( אוחדו עם עדה ד' ויקראו בשם החדש "מסד".  
מגוניות שיוצבו   3בעזרת תרומה גדולה שקני הביא משותפות קליבלנד נרכשו  ,בנוסף

 ה(. י בשטחים פתוחים )חורשה, מגרש כדורסל ובריכת השחי 
בתקווה שלא נצטרך להשתמש   , זה המקום להודות לשותפות קליבלנד ולקני על התרומה 

 תי ובטוח. יבהם. אנו מברכים את צוות המחנה ואת החניכים בקיץ מהנה, חווי
 

בשבועיים האחרונים חווינו שני אירועים של נפילות מתח משמעותיות והפסקות   -חשמל  
חשמל שנגרמו כתוצאה מתקלה אזורית של חברת חשמל. בעקבות ההפסקות ונפילות 

המתח נגרמו נזקים בענפים )שלא מחוברים לגנרטור( ולמכשירים חשמליים בדירות 
תבוע את ל החשמל ניתן לנסות  החברים.ות. מכיוון שמדובר בתקלה חיצונית של חברת 

חברת החשמל )כמובן אם יש הוכחה ברורה עם אישור של חשמלאי לפגיעה כתוצאה 
אין אפשרות לסייע חשמל לנו כמחלק  מהפסקת/נפילת החשמל( או לנסות לפנות לביטוח.  

אחזקות מחזיק בגנרטור המספק הבמקרה שהתקלה היא של חברת חשמל. תאגיד 
מל או נפילות מתח( לענפים חיוניים )בע"ח( ולמקומות חיוניים חשמל )בזמן הפסקות חש 

 .בעיקר ציבוריים בקהילה )כגון מקלטים, מרפאה, בית כנסת, בית דורות חדר אוכל ועוד( 
לתעדף את החיבור לגנרטור בהתאם   ךאנחנו נצטר צריך לזכור שבאירוע מתמשך )ח"ו(

בינתיים בעקבות המצב אנו דואגים למלאי סולר מספיק ולתקנות הגנרטור בעזרתו  למצב. 
        תודה לאבי.   בוכהלטר.   הגדולה של אבי 

 

על פרויקט מערכות  EDFהנהלה כלכלית אישרה להתקדם עם חברת    - מהנהלה כלכלית 

 סולאריות במאגרים במדגה. 
הנהלה כלכלית אישרה לקדם שני פרויקטים של מערכות סולאריות על גגות במחלק.    , בנוסף 

באה המערכת   כאן   . מכון החליבה ברפת והגג השני הוא גג חדר האוכל מערכת אחת על גג  
 כשרות לקהילה בנתינת פתרון לעלויות הגדולות של איטום ושיפוץ הגג.

 

אנו מודים לחלי  .כלכליתחלי יעקבס סיימה את תפקידה כדירקטורית חיצונית בהנהלה 
 על השותפות ומאחלים לה הצלחה במקום העבודה החדש.  

 נביא בקרוב לאישור המזכירות מועמדת חדשה.  
 

 אי"ה ארחיב בפעם הבאה.  ,יש עוד ענפים עם עשייה גדולה ומבורכת
 

 אני רוצה לאחל לכל ילדי.ות שלוחות, לכל המורים.ות ולכל בית שלוחות 
 . יםובטוח יםקיץ מהנ חופשה ו 

   

 .רותם שכטר  ,שבת שלום   
 

 
 

 שלום  -שבת 
 


